
Oświadczenie złożone 

przez senatora Wojciecha Koniecznego 

na 49. posiedzeniu Senatu 

w dniu 27 września 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra aktywów państwowych Jacka Sasina 

Szanowny Panie Ministrze! 

Podczas przetargu nieograniczonego na dostawę energii elektrycznej dla 4 wydziałów Urzędu Miasta Czę-

stochowy, 133 jednostek organizacyjnych i spółek skarbu Gminy Miasta Częstochowa, Oczyszczalni Ście-

ków „Warta” SA oraz Miejskiego Zarządu Dróg w Częstochowie na potrzeby eksploatacji budynków, lokali, 

obiektów użytkowych, oświetlenia ulicznego i sygnalizacji świetlnej w roku 2023, zamawiający – Gmina 

Miasto Częstochowa – musiał unieważnić przedmiotowy przetarg na podstawie art. 255 pkt 1 ustawy – Pra-

wo zamówień publicznych, ponieważ w postępowaniu nie złożono żadnej oferty. Co istotne, w przetargu 

wpłynęło pismo od potencjalnego oferenta, tj. państwowej spółki Energa Obrót SA, Wydział Sprzedaży Ryn-

ku Instytucji Publicznych, z wnioskiem o wyłączenie z przetargu punktów poboru energii (ppe) dotyczących 

SP ZOZ, Miejskiego Szpitala Zespolonego w Częstochowie, zawierające następujący argument (cyt.): „Po-

wyższe ppe dotyczą SP ZOZ Miejski Szpital Zespolony, który jest klientem niewiarygodnym. Pozostawienie 

w postępowaniu ww. jednostki uniemożliwi złożenie oferty”. 

Szanowny Panie Ministrze, niniejszym proszę o zajęcie stanowiska w odniesieniu do warunku przystąpie-

nia do w/w przetargu państwowej spółki Energa Obrót SA, Wydział Sprzedaży Rynku Instytucji Publicz-

nych, tj. wykreślenie szpitala z postępowania. Proszę również o udzielenie odpowiedzi na następujące pyta-

nia: 

W ilu przypadkach, na terenie całej Polski, doszło do podobnej sytuacji, mianowicie wystosowania przez 

potencjalnego dostawcę energii, tj. państwowej spółki Energa Obrót SA, żądania wykreślenia z listy odbior-

ców publicznego zakładu opieki zdrowotnej? 

Jakimi kryteriami, poza Krajowym Rejestrem Długów, kieruje się państwowa spółka Energa Obrót SA, 

uznając szpital za jednostkę niewiarygodną? 

Czy w przypadku braku możliwości wyłonienia dostawcy energii elektrycznej dla szpitala w stosownym 

postępowaniu tzw. dostawca rezerwowy będzie zobowiązany do utrzymania obecnej ceny energii oraz jak 

ewentualnie będzie kształtowała się cena energii w przyszłym roku? 

Wojciech Konieczny 


